## 《徵稿啟事》 東海大學二語教學與研究國際研討會

會議時間:2023/10/21(六)

會議地點:東海大學語文館暨文學院

主辦單位:東海大學外文系、華語文教學國際碩士學位學程、英語中心

補助單位:國科會、東海大學研發處、東海大學文學院

### 會議主旨:

廣義的第二語(L2),是指一個人在第一語(L1)之外所學習或使用的任何語言。英語是台灣各級教育中最主要之L2,而華語則是台灣提供給外國學生的L2。在大學教育中,日語、韓語、西班牙語、法語和德語都是常見的L2,而越南語、印尼語和泰語等也日漸普及。專門針對二語教學與研究的國際研討會不僅可促進不同語言的教師和學者之間的建設性互動,更可創造有利於所有利益相關者的加乘效應(synergy)。為提升會議之質量與貢獻,會後將精選部分論文,經嚴格雙向匿名審查,編輯成學術性專書正式出版,由議程委員會召集人與共同召集人擔任主編。本研討會預計每兩年舉辦一次,單數年舉辦會議,雙數年出版論文集。

### 投稿議題:

● 二語習得理論

● 二語教學方法

● 二語研究方法

● 雙語教育

● 科技與 L2 教學

- 二語相關政策
- 二語能力檢測
- 二語語言學研究與教學
- 三語教學與研究相關議題
- 其他二語相關議題

#### 徵稿說明:

收件時間: 2023/06/30 截止

錄取通知: 2023/07/31

報名時間:2023/09/30 截止會議語言:中文與英文

摘要:500 字內、3-5 個關鍵字、以 pdf 檔繳交(檔名範例如下)、附通訊作者簡歷

檔名範例:TIC-L2-2023 何萬順.pdf

報告時間:30分鐘,含20分鐘口頭報告及10分鐘Q&A

研討會網頁: <a href="https://sltrthu.wixsite.com/sltr-thu">https://sltrthu.wixsite.com/sltr-thu</a>
活動報名: <a href="https://forms.gle/zRiUayzDgQq4receA">https://forms.gle/zRiUayzDgQq4receA</a>
投稿網頁: <a href="https://forms.gle/s4ZfKJQ6F65ifYuK6">https://forms.gle/s4ZfKJQ6F65ifYuK6</a>







研討會網頁

活動報名

投稿網頁

### **Call for Abstracts**

### Tunghai International Conference on Second Language Teaching and Research

**Time**: 2023/10/21 (Sat.)

Venue: Language Building & College of Arts Building, Tunghai University

Organizers: Department of Foreign Languages and Literature, International Graduate Program of

Teaching Chinese as a Second Language, and the English Center of Tunghai

University

Sponsors: NSTC, R & D Office, and College of Arts of Tunghai University

### **Conference Theme:**

A second language (L2), in its broad sense, refers to any language a person uses or studies besides the first language (L1). English is the most important L2 in Taiwan's formal education, and Mandarin is the dominant L2 for foreign students. Japanese, Korean, Spanish, French, and German are also common L2s offered in university education, with Vietnamese, Indonesian, and Thai likewise becoming popular in general. An international conference specifically on L2 research and teaching not only facilitates the constructive interaction among teachers and researchers of various L2s but can also create virtuous synergy for all stakeholders. To enhance the quality and influence of the conferences, the organizers will select papers from the oral presentations after the conference and publish a book after double-blind reviews. The convener and co-convener of the program committee will serve as the editors. The conference will be held every two years, with the publication of the edited book in the year following the conference.

### **Topics of interest:**

- Theory of L2 acquisition
- L2 teaching methodologies
- L2 research methodologies
- Bilingual education
- Technology and L2 education
- L2-related policy issues
- L2 proficiency assessment
- L2 linguistic research and teaching
- L3-related teaching and research
- Other L2-related issues

### **Submission Information:**

Abstract Submission Deadline: 2023/06/30 Notification of Acceptance: 2023/07/31 Registration Deadline: 2023/09/30

Conference languages: Mandarin and English

Submission guidelines: within 500 words, 3-5 keywords, submit in pdf file (see the filename

example below), with Correspondence Author Information attached

Filename examples: TIC-L2-2023 Her One-Soon.pdf

Oral presentations: 30 minutes, including 20 minutes of presentation and 10 minutes of Q & A

 $\textbf{Conference homepage:} \ \underline{\text{https://sltrthu.wixsite.com/sltr-thu}}$ 

Registration: <a href="https://forms.gle/zRiUayzDgQq4receA">https://forms.gle/zRiUayzDgQq4receA</a>

Abstract submission: https://forms.gle/s4ZfKJQ6F65ifYuK6



Conference homepage



Registration



Abstract submission

# 通訊作者簡歷 Corresponding Author infor

姓名	國家
Name	Country
所屬單位	職稱
Affiliation	Title
Email	
最高學歷	
Highest Degree	
共同作者	國家
Co-authors (if any)	Country
所屬單位	職稱
Affiliation	Title
論文題目	
Paper Title	
投稿議題 Subject Area	□ 二語習得理論 (Theory of L2 acquisition) □ 二語教學方法 (L2 teaching methodologies) □ 二語研究方法 (L2 research methodologies) □ 雙語教育 (Bilingual education) □ 科技與 L2 教學 (Technology and L2 education) □ 二語政策 (L2 policy issues) □ 二語檢測 (L2 testing) □ 二語語言學研究與教學 (L2 linguistic research and teaching) □ 三語教學與研究相關議題 (L3-related) □ 其他二語相關議題(請填寫) □ Other L2-related issues (please specify)
研究語種 Language(s) Studied	□ 英語 (English) □ 華語 (Chinese) □ 東亞語言(請填寫)  East Asian languages (please specify) □ 東南亞語言(請填寫)  Southeast Asian languages (please specify) □ 歐洲語言(請填寫)  European languages (please specify)  其他語言(請填寫)  Other languages (please specify)